

*Urges* all Administering Authorities to take the necessary measures, with regard to paragraphs 4 and 5 of resolution 323 (IV), to ensure that no discriminatory laws or practices contrary to the principles of the Charter and the Trusteeship Agreements shall exist in any Trust Territory, and calls upon the Administering Authorities who may be concerned to include in the next annual reports all data needed to enable the Council to make any further positive recommendations on this subject which it may deem necessary in order to give effect to the recommendation of the General Assembly;

*Decides further* to bring to the attention of each of the Administering Authorities the aforesaid resolutions as adopted by the General Assembly, together with a copy of this resolution, and urges the Administering Authorities to take such steps as may seem necessary to give them effect.

*Seventy-third meeting,  
28 March 1950 (T/525).*

### **128 (VI). Implementation by the Administering Authorities of recommendations of the Trusteeship Council**

*Whereas* the General Assembly, in its resolution 320 (IV) concerning political advancement in Trust Territories, resolution 322 (IV) concerning economic advancement in Trust Territories, resolution 323 (IV) concerning social advancement in Trust Territories and resolution 324 (IV) concerning educational advancement in Trust Territories, recommended to the Trusteeship Council the inclusion in its annual reports to the General Assembly of special sections dealing with the implementation by the Administering Authorities in their respective Trust Territories of its recommendations on the various fields of advancement,

*Now, therefore, the Trusteeship Council*

*Resolves* to include in its future annual reports to the General Assembly special sections on the implementation of the recommendations of the General Assembly and information on the application of the recommendations of the Trusteeship Council;

*Requests* the Secretariat, in drawing up draft reports on each Trust Territory, to prepare the special sections and the information referred to above.

*Seventy-fourth meeting,  
29 March 1950 (T/528).*

### **129 (VI). Administrative unions**

*The Trusteeship Council, in order to give effect to General Assembly resolution 326 (IV),*

*Resolves:*

1. That the Committee on Administrative Unions, duly completed, shall continue the study of questions

*Prie* instamment toutes les Autorités chargées de l'administration de Territoires sous tutelle de prendre les mesures nécessaires, en ce qui concerne les paragraphes 4 et 5 de la résolution 323 (IV), pour garantir qu'il n'y ait aucune loi ou pratique contraire aux principes de la Charte et aux Accords de tutelle dans aucun des Territoires sous tutelle et demande aux Autorités chargées de l'administration qui peuvent être intéressées de faire figurer dans leurs prochains rapports annuels tous les renseignements nécessaires pour permettre au Conseil de formuler à ce sujet toutes recommandations concrètes qu'il pourrait estimer nécessaires pour donner suite à la recommandation de l'Assemblée générale;

*Décide en outre* d'attirer l'attention de chacune des Autorités chargées de l'administration sur les susdites résolutions adoptées par l'Assemblée générale, de leur faire parvenir un exemplaire de la présente résolution et invite les Autorités chargées de l'administration à prendre toute mesure qu'elles pourront estimer nécessaire pour donner effet à ces textes.

*Soixante-troisième séance,  
28 mars 1950 (T/525).*

### **128 (VI). Exécution, par les Autorités chargées de l'administration, des recommandations du Conseil de tutelle**

*Considérant* que, dans sa résolution 320 (IV) concernant le progrès politique dans les Territoires sous tutelle, dans sa résolution 322 (IV) concernant le progrès économique dans les Territoires sous tutelle, dans sa résolution 323 (IV) concernant le progrès social dans les Territoires sous tutelle et sa résolution 324 (IV) concernant le développement de l'instruction dans les Territoires sous tutelle, l'Assemblée générale a recommandé au Conseil de tutelle de réserver dans ses rapports annuels à l'Assemblée générale des sections spéciales à l'exécution, par les Autorités chargées de l'administration, dans les Territoires sous tutelle dont elles ont respectivement la charge, des recommandations du Conseil relatives au progrès dans ces divers domaines,

*Le Conseil de tutelle*

*Décide* de réserver à l'avenir dans ses rapports annuels à l'Assemblée générale des sections spéciales sur l'exécution des recommandations de l'Assemblée générale et d'y inclure des données sur l'application des recommandations du Conseil de tutelle;

*Charge* le Secrétariat de préparer, dans l'élaboration du projet de rapport sur chaque Territoire sous tutelle, les sections spéciales et les informations visées ci-dessus.

*Soixante-quatorzième séance,  
29 mars 1950 (T/528).*

### **129 (VI). Unions administratives**

*Le Conseil de tutelle, en vue de donner effet à la résolution 326 (IV) de l'Assemblée générale,*

*Décide:*

1. Que le Comité des unions administratives dûment complété poursuivra l'étude des questions soule-

arising in connexion with customs, fiscal and administrative unions or federations and common services involving Trust Territories, so as to enable the Council to complete its investigation in accordance with the terms of General Assembly resolutions 224 (III) and 326 (IV);

2. That the Committee shall:

(a) Complete the documentation on this question, and to this end approach the Administering Authorities concerned for all data which the Committee may deem necessary and obtain all other information from such other sources as it may deem appropriate;

(b) Submit a report to the Council on 1 July 1950, containing observations on the various aspects of the problem, including those aspects raised during the discussions of the Trusteeship Council and the Fourth Committee and plenary meetings of the General Assembly.

*Seventy-ninth meeting,  
31 March 1950 (T/529).*

### **130 (VI). Petition from Mr. Joseph Mosenja concerning the Cameroons under British administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its sixth session the petition from Mr. Joseph Mosenja dated 27 August 1949 (T/Pet.4/6), in consultation with the representative of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

*Noting* the statement of the representative of the Administering Authority that the petition lays before the Trusteeship Council a case with which the courts have competence to deal,

*The Trusteeship Council*

*Decides* to inform the petitioner that, if he wishes to seek redress, he should do so in the local courts;

*Requests* that the Administering Authority inform the petitioner of such facilities as may be available to him, if he decides to seek redress in the local courts;

*Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Eightieth meeting,  
3 April 1950 (T/531).*

### **131 (VI). Petition from Mr. Carl Peter Albrechtsen concerning the Cameroons under French administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

vées à propos des unions ou fédérations douanières, fiscales et administratives et des services communs intéressant des Territoires sous tutelle, de manière à permettre au Conseil de terminer son enquête conformément aux termes des résolutions 224 (III) et 326 (IV) de l'Assemblée générale;

2. Que le Comité

a) Achèvera la documentation relative à cette question et, à cet effet, se mettra en rapport avec les Autorités chargées de l'administration des Territoires en question afin d'obtenir toutes les données que le Comité pourra juger nécessaires et de se procurer tous autres renseignements provenant de telles autres sources qu'il pourra juger appropriées;

b) Présentera au Conseil, le 1er juillet 1950 au plus tard, un rapport contenant des observations sur les divers aspects du problème, notamment sur les aspects abordés au cours des débats du Conseil de tutelle et de la Quatrième Commission ainsi que des séances plénières de l'Assemblée générale.

*Soixante-dix-neuvième séance,  
31 mars 1950 (T/529).*

### **130 (VI). Pétition de M. Joseph Mosenja, concernant le Cameroun sous administration britannique**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa sixième session, en consultation avec le représentant du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, la pétition de M. Joseph Mosenja en date du 27 août 1949 (T/Pét.4/6),

*Ayant pris acte* de la déclaration du représentant de l'Autorité chargée de l'administration, d'où il ressort que la pétition porte devant le Conseil de tutelle un cas qui relève de la compétence des tribunaux,

*Le Conseil de tutelle*

*Décide* de faire savoir au pétitionnaire que, s'il désire obtenir réparation, il doit s'adresser aux tribunaux locaux;

*Prie* l'Autorité chargée de l'administration de porter à la connaissance du pétitionnaire les moyens à sa disposition au cas où il déciderait de demander réparation aux tribunaux locaux;

*Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Quatre-vingtième séance,  
3 avril 1950 (T/531).*

### **131 (VI). Pétition de M. Carl Peter Albrechtsen concernant le Cameroun sous administration française**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,